
  

  

 

 

 

 

 לכבוד,

 מר גדעון סער,

 שר החינוך ויו"ר המועצה להשכלה גבוהה

 

 ספר לרפואה בניקוסיה בשיתוף עם בי"ח ע"ש שיבאהמיזם המתוכנן להקמת בית הנדון: 

 

 כבוד השר,

 

אנו פונים אליך כעת בעקבות דיווחים בתקשורת בחודשים האחרונים על הקמת בית ספר לרפואה 

שיבא,  באוניברסיטת ניקוסיה בקפריסין, כאשר הלימוד הקליני של סטודנטים אלו יערך בבית החולים ע"ש

 ל השומר.ת

הלומדים כמחצית משנות לימודינו בבתי החולים, אנו יודעים טוב מכולם שצוואר  כסטודנטים לרפואה

הבקבוק להכשרת רופאים איכותיים הינו הזמן האפשרי ליד מיטת החולה במחלקות בתי החולים. כבר 

סטודנטים זרים שיעברו הוראה . היום מספר המיטות מוגבל וההכשרה מתבצעת בקבוצות הולכות וגדלות

החולה על פי תכנית זו יבואו בהכרח על חשבוננו, הסטודנטים הישראלים, והכשרתנו תיפגע  על יד מיטת

 מכך ישירות.

עדיין ישנו עם זאת,  .ישראלפקולטאות בב הלומדיםבשנים האחרונות גדל מספר הסטודנטים לרפואה 

 במערכתבכדי למנוע פגיעה משמעותית בכל שנה מחסור חמור במספר הסטודנטים שיש להכשיר 

המדד אשר ישפיע  מהווה את, שהרי היכולת להכשיר סטודנטים לרפואה בישראל תהבריאות הציבורי

 יותר מכל על יחס הרופאים לאוכלוסיה בעשרות השנים הבאות.

בחרנו למרות הקשיים הכרוכים זהו מקצוע בו   –אנו רואים את הבחירה במקצוע הרפואה כשליחות 

ציבורית בימים אלה עם מאבק הרופאים והמתמחים להצלת הרפואה , אשר עברו לקדמת הבימה הוב

 הציבורית.

 משום כך אנו מצפים מבתי החולים שיפעלו גם הם בצורה ערכית ולא כעסק כלכלי ותו לא.

אנו מברכים על כך שבית החולים שיבא מצא את האפשרות להוספת שעות לימוד ליד מיטת החולה, 

תמש במשאב קריטי זה לשם הגדלת מספר הסטודנטים הישראלים אך אנו קוראים לבית החולים להש

 ישראל, ולא על מנת להגדיל את הכנסות בית החולים.בלרפואה, אשר יעבדו בעתיד כרופאים 

זה יהווה ופאים בישראל, ואנו חוששים שצעד כבר כיום ישנו מחסור בתשתיות המשמשות להכשרת ר

כל בית חולים מרכזי יוכל להקים תכנית ו במידה .מסוכן פגיעה משמעותית בתשתיות אלו וישמש כתקדים

ה הציבורית בארץ תספוג מערכת הרפוא ,רווחית לסטודנטים זרים על חשבון הכשרת רופאים בישראל

 .ולמעשה הציבור כולו - ומי שיפגע מכך יותר מכל יהיו החולים מכה אנושה
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 השר סער,

גבוהה,  למנוע את השימוש בתשתיות הציבוריות היקרות של אנו קוראים לך, כיו"ר המועצה להשכלה 

א יתרמו בעתיד אשר ל לשם הכשרת סטודנטים זרים לרפואה בתי החולים, השייכות לכלל אזרחי המדינה,

 למערכת הבריאות הציבורית בישראל.

 למען עתיד הרפואה הציבורית בישראל. - אנו קוראים לך למנוע את אישור התכנית הזו

 

 

 

 החתום,על 

 .בישראל הסטודנטים לרפואההתאחדות 
 

 

 

 

 העתק:

 
 סגן שר הבריאות, מר יעקב ליצמן

 מנכ"ל משרד הבריאות, פרופ' רוני גמזו

 פרופ' רבקה כרמי, יו"ר ועד ראשי האוניברסיטאות

 , פרופ' מנואל טרכטנברגוחבר המל"ג יו"ר ות"ת

 פרופ' שאול סופר, דיקן הפקולטה לרפואה ע"ש גולדמן, אוניברסיטת בן גוריון

 פרופ' אליעזר שלו, דיקן הפקולטה לרפואה ע"ש רפפורט, הטכניון

 העברית האוניברסיטה לרפואה, הפקולטה דיקן לייטרסדורף, ערן' פרופ

 ן הפקולטה לרפואה ע"ש סאקלר, אוניברסיטת ת"אפרופ' יוסף מקורי, דיק

 

אוריאל גיבנבר, יו"ר 

אגודת הסטודנטים 

 לרפואה בבאר שבע

   יו"ר הדס רבני,

אגודת הסטודנטים 

 לרפואה בטכניון

יו"ר  אנדרה רטמן,

הסטודנטים  אגודת

 לרפואה בירושלים

   יו"ר גלעד אלון,

אגודת הסטודנטים 

 לרפואה בתל אביב


